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Plats och tid Orbaden Spa & konferens, Vallsta, måndagen den 5 december 2022 kl 09:00-11.45 

Beslutande Ledamöter 

Åsa Äng Eriksson (M), ordförande, Bollnäs 
Magnus Willing (S), 2:e vice ordförande, Nordanstig 
Marjo Myllykoski (M), Söderhamn 
Per-Ola Wadin (L), Nordanstig 
Lisa Bergman Östman (C), Nordanstig 
Kristoffer Löfgren (V), Bollnäs 
Lennart Gard (S), Söderhamn 
Abdullahi Cadaani (S), Bollnäs 

 Ersättare 

Birgitta Andersson (S), Bollnäs 
Marina Nilsson (C), Bollnäs 

Övriga närvarande Thomas Winqvist §§ 58-67 
Anna Edström §§ 58,59 
Jonny Engström §§ 60-62 
Åsa Unger §§ 61, 64 
Lena Paulsson §§ 58-67 

Justerare Lisa Bergman Östman 

Justeringens plats och tid Förbundskansliet, Kulturhuset, Bollnäs, 2022-12-07 kl 13.00 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 
 

Paragrafer §§ 58-67 
 Lena Paulsson  

 Ordförande 
  

 Åsa Äng Eriksson  

 Justerare 
  

 Lisa Bergman Östman  
 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Instans Direktion, Hälsinglands Utbildningsförbund 

Sammanträdesdatum 2022-12-05 

Datum då anslaget sätts upp 2022-12-08 Datum då anslaget tas ned 2022-12-30 

Förvaringsplats för protokollet Förbundskansliet, Kulturhuset, Bollnäs 
 

Underskrift 
  

 Lena Paulsson  
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§ 58 Dnr 2022-00001  

Ekonomisk ställning 2022 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att tacka för informationen 

  
      

Redogörelse 
Det ekonomiska läget redovisas, utfall gentemot budget, vid oktober 
månads utgång. 

Förbundsekonom Anna Edström lämnar redogörelse i ärendet. 
Presidieberedningen föreslår direktionen att tacka för informationen. 

Handlingar 
Ekonomisk ställning 2022-10 
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§ 59 Dnr 2022-00157  

Budgetförutsättningar 2024 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att föreslå medlemskommunerna 

- att besluta om en uppräkningsfaktor på 4,0%  

 

- att besluta om att statsbidragen som går till kommunerna för 
planering etc. av gymnasial utbildning, implementering av ämnesbetyg i 
gymnasieskolan samt grundläggande behörighet för yrkesprogrammen 
ska tillfalla förbundet utifrån det belopp per invånare som utbetalas till 
medlemskommunerna 

 

- att hantera lösningar för budgetåret 2024 utifrån hur de ökade 
kostnaderna på grund av inflation hanteras i bokslutet 2023 

                               

  
      

Redogörelse 
Inför varje år behöver medlemskommunerna underlag från sina 
nämnder och kommunalförbund utifall stora ändringar har skett i 
verksamheten och hur man löst dessa ändringar, i första hand, inom sin 
egen ram. Förbundet behöver också belysa sin situation utifrån pris- och 
löneuppräkningar kopplat till bland annat pensionsskuld och 
interkommunal kostnad. Även statsbidragsändringar kan föranleda 
ändring av medlemsbidraget enligt förbundets ersättningsmodell.  

Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att föreslå 
medlemskommunerna: 

- att besluta om en uppräkningsfaktor på 4,0%  
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- att besluta om att statsbidragen som går till kommunerna för 
planering etc. av gymnasial utbildning, implementering av ämnesbetyg i 
gymnasieskolan samt grundläggande behörighet för yrkesprogrammen 
ska tillfalla förbundet utifrån det belopp per invånare som utbetalas till 
medlemskommunerna 

- att hantera lösningar för budgetåret 2024 utifrån hur de ökade 
kostnaderna på grund av inflation hanteras i bokslutet 2023 

                                

Handlingar 
Budgetförutsättningar 2024, tjänsteutlåtande   

  
      

  
      

  
      

Beslutet skickas till 
Medlemskommunerna 
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§ 60 Dnr 2022-00164  

Sammanhållen utbildning för nyanlända 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att godkänna och fastställa utbildningsplanen för sammanhållen 
utbildning för nyanlända vuxna i etableringsprogrammet 

 

  
      

Redogörelse 
Från och med den 1 augusti 2022 är landets kommuner skyldiga att 
erbjuda en sammanhållen utbildning inom komvux för de deltagare i 
etableringsprogrammet som på grund av kort utbildning inte bedöms 
kunna matchas mot arbete under tiden i programmet. Målgruppen kan 
innefatta alltifrån nyanlända som saknar tidigare skolgång helt till de 
som har en skolbakgrund men inte slutfört en fullständig 
gymnasieutbildning. Arbetsförmedlingen gör bedömningen att den som 
saknar avslutad svensk gymnasieutbildning eller motsvarande har en 
kort skolbakgrund. Kravet på att ta del av utbildning under 
etableringsprogrammet brukar kallas utbildningsplikt. 

Vuxenutbildningen ska, enligt skollagen 2010:800, upprätta en plan för 
utbildningen som ska fastställas av huvudmannen. 

Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att godkänna och 
fastställa utbildningsplanen för sammanhållen utbildning för nyanlända 
vuxna i etableringsprogrammet.   

 

Handlingar 
Tjänsteutlåtande - Utbildningsplan sammanhållen utbildning vux 

Utbildningsplan för sammanhållen utbildning för nyanlända 
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§ 61 Dnr 2022-00003  

Kvalitetsredovisning 2022, Q4 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att tacka för informationen 

  

  
      

Redogörelse 
Enligt den modell för systematiskt kvalitetsarbete som antagits av 
direktionen ska en avrapportering ske varje kvartal. De nyckeltal och 
andra uppgifter som hör till redovisning kvartal ett presenteras, 
kommenteras och analyseras av verksamhetscheferna för 
gymnasieskolan och vuxenutbildningen. 

Där underlag finns för jämförbara frågor görs jämförelse med tidigare 
års resultat. Inriktningen är att enkäter, indikatorer etc som ligger till 
grund för underlaget årligen är de samma så att en jämförelse över tid 
är möjlig. Resultaten ska därefter brytas ned och fortsatt analyseras i 
verksamheterna lokalt, under ledning av rektorer, i syfte att 
åstadkomma förbättringar. 

Efter redovisningen för kvartal 2/2022 beslutade direktionen, vid sitt 
sammanträde 2022-06-13, att planerade åtgärder utifrån redovisat 
resultat skulle återkopplas vid nästa sammanträde 

Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att tacka för 
informationen. 

Handlingar 
Kvartalsredovisning 2022 Q4 
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§ 62 Dnr 2022-00101  

Projektuppföljning 2022, Q3 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att tacka för informationen 

  
      

Redogörelse 
De projekt som bedrivs inom förbundets olika verksamheter 
avrapporteras kvartalsvis till direktionen. Pågående projekt inom 
gymnasieskola och vuxenutbildning belyses kortfattat för direktionens 
ledamöter 

Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att tacka för 
informationen. 

Handlingar 
Projektuppföljning Q3 2022 
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§ 63 Dnr 2022-00165  

E-förslag Bollnäs, Valbar skolmat 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att föreslå Bollnäs kommunfullmäktige avslå förslaget, då god valbarhet 
finns i dagens system                                 

  
      

Redogörelse 
Ett e-förslag har kommit till Hälsinglands Utbildningsförbund för 
yttrande 

Skolmåltiderna har en stor relevans för elevernas gemenskap i sociala 
sammanhang, hälsa, lärande och trivsel. En god måltid skapar mätta 
elever som har större förutsättningar att orka fokusera på skolarbetet 
en hel skoldag. Nöjda och mätta barn bidrar även till en lugnare och 
gladare miljö på skolorna på och mellan lektionerna. Bra skolmåltider är 
en bidragande faktor till grundläggande matvanor som är bra för miljön 
och hälsan (Livsmedelsverket 2022). 

Många elever i kommunens skolor hoppar över att äta skolmåltiderna 
av olika anledningar. Det kan bero på att de inte tycker om maten eller 
att eleven har en neuropsykiatrisk funktionsnedsättning (ADHD, autism, 
Tourette mm), som gör att de är selektiva i sitt val av mat, dvs de har 
svårt att äta ihopblandad mat såsom grytor, eller så vill de äta samma 
mat hela tiden. För att tillgodose de barn som har speciella matbehov 
skrivs idag ett kostintyg för anpassad kost. Trots det är det många som 
inte äter då de inte vill vara annorlunda. För att alla elever ska vilja äta 
maten i skolan har jag följande medborgarförslag: 

Eleverna i kommunens grund- gymnasie- och gymnasiesärskola ska få 
välja vilken skolmat de vill ha en vecka i förväg. Måltiderna ska bestå av: 
en samma återkommande maträtt, en vegetarisk rätt, en icke 
återkommande maträtt och salladsbuffé.  
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Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att föreslå Bollnäs 
kommunfullmäktige avslå förslaget, då god valbarhet finns i dagens 
system 

                                        

Handlingar 
 Tjänsteutlåtande - e-förslag Valbar skolmat                                       

  
      

  
      

  
      

Beslutet skickas till 
Bollnäs kommun 
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§ 64 Dnr 2022-00163  

Utökning av programutbud i Söderhamn 
Beslut 
Direktionen besluta 

att utöka programutbudet på Staffangymnasiet med 
Naturbruksutbildning mot djurvård, med start hösten 2023 med 8 
platser. 

 

  
      

Redogörelse 
Hösten 2022 startades en Naturbruksutbildning i lärlingsform mot 
djurvård på Staffangymnasiet i Söderhamn. Vi ser ett behov av platser 
med utbildning på plats och inte endast i lärlingsform. 

Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att utöka 
programutbudet på Staffangymnasiet med Naturbruksutbildning mot 
djurvård, med start hösten 2023 med 8 platser. 

  

Handlingar 
Utökning av programutbud i Söderhamn, tjänsteutlåtande 

  
      

  
      

  
      

Beslutet skickas till 
Medlemskommunerna 

Gymnasieantagningen, Falun 
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§ 65 Dnr 2022-00006  

Anmälan av delgivningar 2022 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att tacka för informationen 

  
      

Redogörelse 
Delgivet direktionen:  

Förbundschef Thomas Winqvist informerar om aktuellt elevärende 
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§ 66 Dnr 2022-00004  

 Anmälan av delegeringsbeslut 2022 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att tacka för informationen 

  
      

Redogörelse 
Anmälda delegeringsbeslut sedan föregående sammanträde. 

Presidieberedningen föreslår direktionen besluta att tacka för 
informationen. 

Handlingar 
Delegeringslista B.11 

Förteckning över delegeringsbeslut B.5, B.6 och B.7 
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§ 67 Dnr 2022-00005  

Anmälan av rapporter 2022 
Beslut 
Direktionen beslutar 

att tacka för informationen 

  
      

Redogörelse 
Deltagande i programråd och övriga aktuella rapporter presenteras: 

Ordförande Åsa Äng Eriksson redovisar intryck från träff med i övriga 
utbildningsförbund i Sobonas regi, där även förbundsordförande och 
förbundsekonom deltog. En givande utbildningsdag hölls i anslutning, 
där ordföranden och chefer deltog. Den innehöll bl a redovisningar från 
elever och föredrag om skolans långsamma anpassning av arbetssätt 
mot digitalisering. 

Magnus Willing informerade om gymnasieråd på Bromangymnasiet, där 
det framkom att intresse fanns för den planerade starten av Barn- och 
fritidsprogram i Nordanstig. 

Thomas Winqvist berättade om aktualiteter, bland annat att Muharrem 
Demirok, partiledarkandidat C, under dagen besöker SFI i Bollnäs. Detta 
med anledning av det fina resultatet vid Skolinspektionens granskning 
nyligen. Förbundschefen berättade också att Ljusdals kommuns externa 
granskare arbetar med förbundets utredning från våren samt att 
rekrytering av vuxenutbildningens verksamhetschef inletts. 

  

  
 

  

  
  


